
Indfødsretsudvalget

Til: Udlændinge-, integrations- og boligministeren

Dato: 16. november 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

IFU alm. del

Spørgsmål 8
På spørgsmålet om, hvorfor ministeren ikke – end ikke i fortrolig form – øn-
sker at oversende kommunikationen med ni lande, som regeringen har kon-
sulteret hen over sommeren 2016 om mulige ændringer eller omfortolkninger
af statsløsekonventionen af 1961, svarede ministeren under besvarelsen af
samrådsspørgsmål D og E i Udlændinge-, Integrations- og Boligudvalget den
10. november 2016: ”Det er, fordi det er fortroligt. Og i nogen grad jo også
nogle lidt mere uformelle kontakter, der har været. Men det må være sådan,
at når man er i en proces som den her, at så kan man også gøre det i ro og
mag og diskutere tingene lidt tæt med nogle af de lande, som det nu handler
om. Det tror jeg er en meget kendt sag, at sådan foregår sådan noget som det
her. Så der vil ikke blive oversendt noget. Heller ikke i fortrolig form.” Ministe-
ren bedes redegøre for, om det er kontakternes uformelle karakter og behovet
for at ”gøre det i ro og mag og diskutere tingene lidt tæt”, der er den officielle
og juridisk holdbare begrundelse for, at ministeren end ikke kan oversende
dele af kommunikationen og end ikke kan gøre det under de gældende regler
for fortroligt materiale, der oversendes til Folketingets stående udvalg.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Johanne.Schmidt-Niel-
sen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Christian Langballe
formand
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